



曼徹斯特宣道中文學校

Manchester Alliance Chinese Language School

Manchester Alliance Centre, Unit 9 The Quadrangle, Hulme Street, Manchester M1 5GL

電話/傳真：44-161-236-8324 (auto reception)

電郵：CLS@ManAllCh.org

申請須知

一、簡介

《曼徹斯特宣道中文學校》是一個非牟利機構，專誠服務大曼徹斯特區華人子弟。本校之辦學目標，除了鼓勵及教導華人子弟學習中國語文及文化外，更藉聖經教誨，提供德育栽培，幫助學生建立良好的品格。

自一九九四年開始，本校已開始服務大曼城社區，經教學團隊悉心設計課程，以適切英國華人子弟的需要。本校現時提供幼稚園級至中學會考程度的課程，自備合適場地，每班學生人數儘量不超出十人，使學生得到全面照顧。

二、申請資格

1. 申請人必須為英國合法居留的長居人士。
2. 申請人須認同本會基督教德育教學宗旨和政策。
3. 學生為華裔，年齡最少為四歲或以上，能操粵語會話者優先考慮。
4. 學生年齡在十七歲以下者，須由其父母作申請人。

三、2022/23年度費用

本校秉承基督教宣道會服務精神，特別得到《曼徹斯特宣道會教會》資助，故此本校學費全免，只收取書簿及行政費用（註：有經濟困難者可以申請分兩期支付）。

幼稚園部：£140（全年） 小學部：£150（全年）

International GCSE課程：£150（全年；不包括會考考試費）

（備註：International GCSE課程不收新生）

四、入學須知：2022/23年度

截止日期：（新生）報名表須於2022年7月31日前交回

（舊生）留位表須於2022年7月10日前交回

如在截止日期後申請入學或留位者，則需要合適理由才獲考慮。

學年：每年九月最後星期日為開課註冊日，十月第一個星期日至翌年七月第二星期日結業。

上課時間：逢星期日下午1:00-3:55（會考基礎班及會考班上課時間：下午1:00-4:15）

（註：貴子弟必須於星期日下午12:30-12:50到達學校簽到。上課

活動包括：下午1:00–2:15聖經德育教育、2:15-2:40休息、2:40-3:55/4:15中文學習)

授課語言： 本校所有語言課堂均以粵語授課，學生需以粵語交談。兒童主日學/聖經德育課則以英語教授。

上課地點： 曼徹斯特宣道中心

家長須知： 學生年齡在十七歲以下者，其父母須承諾遵守以下要求。若家長於學年期間未能遵守下列要求，本校將保留權利取消貴子弟在新學年度之學位，恕不另行通知。若學生將參加是屆中文科會考者，本校會考慮不為貴子弟報考是屆的考試：

1. 其中一位家長每學年必須出席不少於八次之每月第二週的家長會/家長活動(2:45p.m.-4:00p.m.)。藉此表達家長對貴子弟學習的支持及參與。
2. 本會每年或家訪乙次，藉此增加溝通和關心學生的生活，並與校方保持密切聯繫。

備註：

- 家長須出席每年開課註冊日，以辦理貴子弟之入學手續，缺席者則當放棄學位。若有合理解釋，不能在註冊日出席辦理入學手續，請事前通知校方。凡於註冊日不能出席者，須經本會董事同意後才可辦理入學手續，此等未能出席者須於兩星期內補辦手續，每位報讀學生(或多位學生來自同一家庭)須額外支付行政費£10。



曼徹斯特宣道中文學校

Manchester Alliance Chinese Language School

Manchester Alliance Centre, Unit 9 The Quadrangle, Hulme Street, Manchester M1 5GL

電話/傳真：44-161-236-8324 (auto reception) 電郵：CLS@ManAllCh.org

Notes on Application

A. Introduction

Manchester Alliance Chinese Language School is a non-profit making organisation, seeking to serve the Chinese community in Greater Manchester. The objectives of the School are to educate the youngsters of Chinese residents in Chinese language and Chinese culture, as well as to foster their moral character through biblical teaching.

The School has served the Chinese community since 1994. We always seek to provide the highest quality of education to our students. Our teaching team has especially designed a series of course materials according to the needs of our students. Currently, the School offers Chinese language courses from kindergarten to International GCSE level.

The School has its own venue and facilities. In order to provide the highest standard of care, we maintain not more than 10 pupils per class.

B. Admission requirements

1. The applicant must be a legal and long term resident in the UK.
2. The applicant shall agree with the religious objectives and policies of the School.
3. Students must be ethnic Chinese, 4 years of age or above. Priority will be granted to those who are capable of communicating in Cantonese.
4. Applications for students under the age of 17 must be submitted by **their parents**.

C. Fees (2022/23 academic year)

In accordance with the charitable objectives of the Christian And Missionary Alliance, the School received sponsorship from the Manchester Alliance Church (Chinese Congregation). Hence, the lessons are free of charge, only learning materials and administrative costs are included in the fees listed below (paying by two instalments will be accepted for those having financial difficulty).

Kindergarten classes: £ 140 (p.a.) Primary classes: £ 150 (p.a.)

International GCSE Course: £ 150 (p.a.) (not including International GCSE examination fee)

(Remark:: Do not intake new students of International GCSE Course.)

D. Course Information

Deadline of Application for 2022/23 academic year:	31 st July 2022 (for new students) 10 th July 2022 (for old students) Applications received after the deadline will not be considered without valid reasons.
--	--

Academic Year: Last Sunday of September is Registration Day. Academic year commencing on the first Sunday of October and breaking on the second Sunday of July annually.

Attendance Hours: Between 1:00 - 3:55pm on Sundays (International GCSE)

Foundation Class and International GCSE Class: 1:00-4:15pm)

(Note: Your children must arrive at the venue between 12:30 and 12:50 pm every Sunday; Sunday programme for your children: 1:00-2:15pm - Bible and moral teaching; 2:15-2:40pm Break; 2:40-3:55/4:15pm Chinese Language Lesson)

Communication Language lessons are taught in Cantonese. It is essential that
Medium : students are able to communicate in Cantonese. Children Sunday School/Biblical moral lessons are taught in English.

Venue : Manchester Alliance Centre

Parental Please note that parents of an underage student (i.e. below 17
Information : years of age) shall agree to abide by the following requirements. If the parents cannot satisfy the requirements below during any academic year, the School reserves the rights not to offer any vacancy in the new academic year. If the parent of an International GCSE student fails to compile with the following conditions, the School would consider not to enrol the relevant student in the forthcoming examination:

1. During each school year, one parent must attend at least 8 second Sunday parent's meetings / parents activity (2:45p.m.-4:00p.m.). This is an important way for parents to show their support for their children's learning and willingness to build up effective communication with this School.
2. Representatives of this School may visit students' family once a year in order to improve the relationship between parents, students and this School.

Note:

- **Parents should make an effort to attend the registration day of each academic year and complete the registration procedure. Anyone who fails to attend the registration day will be deemed to withdraw his application. If anyone has valid reason not to attend the registration day, he/she should notify the School in early advance. Any applicant who fails to attend the registration day will need to be approved by the School Board of Directors if he intends to retain his application. Such approved absentee will still need to complete the registration procedure within two weeks of each academic year and will need to pay £10 per household as extra administrative fee.**